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МАДэрНізАцыя

ТрАНСпАрТ

У цэТры ўвАГі

УлАДА

11 снежня вінзавод у Шуміліне 
наведалі старшыня эканамічнага суда 
Віцебскай вобласці Алег Кіенка і суддзя 
Аляксей Барадулін. Сутнасць справы 
у тым, што пасля адкрыцця судом 
у верасні конкурснай вытворчасці, 
антыкрызісным кіраўнікам быў 
прадстаўлены план санацыi гэтага 
прадпрыемства, зацверджаны 
крэдыторамі, а таксама атрымана 
заключэнне эксперта аб магчымасці 
аднаўлення плацежаздольнасцi 
даўжнiка.

Візіт прадстаўнікоў суда на 
прадпрыемства-банкрут была 
выкліканая неабходнасцю пераканацца 
ў прызначэнні працэдуры санацыі, 
рэальнасці паспяховага завяршэння 
дадзенай працэдуры, пачуць 
меркаванні асноўных крэдытораў: 
ІМПЗ, ААТ «Белаграпрамбанк», ААТ «АСБ 
Беларусбанк».

На СТАА «Вежа», заснаваным у 1994 
годзе, цяпер працуе 50 чалавек, што 
не так ужо і мала для гарадскога 
пасёлка Шуміліна. Першапачаткова 
яно займалася вытворчасцю 
пладова-ягадных вінаў. У цяперашні 
час прадпрыемства вырабляе сідр 
(слабоалкагольны напой на аснове 
яблычнага соку). Прадпрыемствам 
наладжана самастойнае вытворчасць 
сыравіны з мясцовых гатункаў 

яблыкаў. Напой атрымліваецца шляхам 
натуральнага працэсу закісання 
яблычнага соку, без дадання спірту. Пры 
гэтым каля 95% вырабленай прадукцыі 
накіроўваецца прадпрыемствам у 
экспарт у Расійскую Федэрацыю.

Дырэктар СТАА «Вежа» Віктар Калыхан 
падзяліўся з прадстаўнікамі эканамічнага 
суда планамі па наладжванні 
вытворчасці медавухі і бражкі, для гэтых 
мэтаў прадпрыемствам ўжо заключаны 
дагаворы на распрацоўку рэцэптуры 
дадзенай прадукцыі.

Паводле прадстаўніка антыкрызіснага 
кіраўніка Яўгена Бірукова, з 13,6 млрд. 
рублёў запазычанасці прадпрыемства 
11,5 мільярдаў з'яўляюцца абавязкамі па 
кароткатэрміновых абавязацельствах. 
Па астатніх абавязацельствах 
прадпрыемству ўдалося ўзгадніць 
з крэдыторамі тэрміны пагашэння 
запазычанасці да канца 2017 года.

З кароткатэрміновых абавяза-
цельстваў 2,3 мільярда рублёў 
плануецца пагасіць да канца бягучага 
года, а абавязацельствы перад 
галоўнымі крэдыторамі – ужо першых 
кварталах 2016 года. Такія ж тэрміны 
ўтрымліваюцца ў плане санацыі і 
пацвярджаюцца высновамі эксперта, 
паведамляе прэс-служба эканамічнага 
суда Віцебскай вобласці.

Алесь Шумскі

На СТАА «Вежа», у дачыненні да якога ў верасні адкрыта 
конкурсная вытворчасць аб банкруцтве, распрацавалі план 
санацыi прадпрыемства, а таксама збіраюцца наладзіць 
вытворчасць медавухі і бражкі.

Ці ўратуе санаЦыя 
збанкрутаваны 

вінзавод?
Пры гэтым старшыня аблвыканкама 

раскрытыкаваў кіраўніцтва завода за 
слабыя пошукі рынкаў збыту. 

Развіццё вытворчасці і захаванне 
працоўных месцаў – неабходныя 
ўмовы сацыяльнай стабільнасці ў 
рэгіёне.

Таму з інавацыйнага фонду 
аблвыканкама пачынаючы з 2013 
года было выдзелена больш 73 млрд. 
рублёў на мадэрнізацыю цэха №2 
ОКЗ. Тэхнічнае пераўзбраенне павінна 
прывесці да зніжэння сабекошту 
і павышэнню якасці прадукцыі. 
У панядзелак Мікалай Шарстнёў 
пабываў на керамічным заводзе, каб 
асабіста ацаніць, як ідзе рэалізацыя 
гэтага праекта. Пакуль мантаж 
абсталявання яшчэ не завершаны. 
Запуск новай лініі па вытворчасці 
цэглы пластычнага фармавання з 
даданнем ападкаў хімводападрыхтоўкі 
запланаваны на студзень 2016- 
га, растлумачыў дырэктар 
прадпрыемства Павел Манак. У выніку 
ОКЗ зможа прапанаваць спажыўцам 
новую канкурэнтаздольную 
прадукцыю, прычым энергазатраты 
і адсотак шлюбу знізяцца, а 
работнікаў на аўтаматызаванай лініі 
спатрэбіцца істотна менш. Па планах 
рэнтабельнасць продажаў павінна 
скласці каля 17%. Аднак калі вывучыць 
сітуацыю дэталёва, яна выглядае 
некалькі менш аптымістычнай. У 
кіраўніка вобласці ў першую чаргу 
паўсталі пытанні адносна перспектыў 

рэалізацыі обальскай цэглы. Як 
адзначыў Мікалай Шарстнёў, асноўная 
праблема ў тым, што вытворца 
часцяком чакае, калі кліенты самі 
прыедуць за прадукцыяй. А замест 
гэтага трэба шукаць рынкі збыту і 
актыўна прапаноўваць свой тавар у 
Беларусі і за мяжой.

– Сёння дадзеная прадукцыя 
вырабляецца і ў іншых рэгіёнах. Але мы 
знаходзімся ў больш выгадных умовах, 
таму што побач Расія, – падкрэсліў 
Мікалай Мікалаевіч, назваўшы 
няздольнасць рэалізаваць вырабы 
ў такой сітуацыі халатнасцю. І дадаў: 
– Мы павінны сур'ёзна папрацаваць 
над зніжэннем сабекошту, стварыць 
канкурэнтаздольны тавар, каб ён лёгка 
рэалізоўваўся на знешнім рынку.

Кіраўнік вобласці таксама пацікавіўся, 
як будзе задзейнічана вызваленая 
частка цэха №2, бо новая лінія зойме 
толькі каля траціны яго вытворчых 
плошчаў. Пры гэтым Мікалай 
Шарстнёў звярнуў увагу кіраўніцтва 
раёна і прадпрыемствы на тое, што 
тэрыторыю трэба выкарыстоўваць 
максімальна эфектыўна, каб там 
маглі працаваць людзі, вырабляць 
прадукцыю і атрымліваць адпаведную 
зарплату.

– І тады сапраўды прадпрыемства 
будзе горадаўтваральным, - сказаў 
старшыня аблвыканкама. – Мы тут 
павінны адрадзіць тыя традыцыі, якія 
тут былі раней.

“витебские вести”

Старшыня Віцебскага аблвыканкама Мікалай Шарстнёў наведаў 
адно з найбуйнейшых прадпрыемстваў Шумілінскага раёна, 
дзе працуе значная частка обальскіх жыхароў. 

ПраЦаваЦь на склад 
ніхто не дазволіЦь

Аляксандр Лукашэнка даручыў 
новаму памочніка Прэзідэнта 
Рэспублікі Беларусь – галоўнаму 
інспектару па Віцебскай вобласці 
Аляксандру Пазняку сумесна з 
губернатарам стварыць нармальны 
рэзерв кадраў, на якіх ім надалей 
прыйдзецца абапірацца ў вобласці.

Снараў Аляксандр Іванавіч раней 
узначальваў сельгасфіліял "Кляўцы" 
КУП "Віцебскаблдарбуд" і да нядаўняга 
часу КУГСП "Крынкі". Абедзве 
арганізацыі з Лёзненскага раёна.

Дарэчы, як піша лёзненская раёнка 
"Сцяг перамогі": "Кіраўнік КУГСП" 
Крынкі "Аляксандр Снараў напярэдадні 
стаў бронзавым прызёрам першынства 
па настольным тэнісе, і з камандай – 
трэцім па валейболе. Стабільнасць 
вынікаў - прыкмета майстэрства. 
Выступ А. І. Снарава – добры прыклад 
для кіраўнікоў арганізацый раёна!

«Праблем у Віцебскай вобласці 
звышдастаткова, і некаторыя з іх 
носяць хранічны характар, яны 
не першы год ёсць, некаторыя 
яшчэ з савецкіх часоў, – лічыць 
Лукашэнка. – Таму разам, у адной 
запрэжцы з губернатарам вы павінны 
працаваць па пытаннях эканамічнага 
і сацыяльна-эканамічнага развіцця 
вобласці і рабіць максімум для таго, 
каб Віцебская вобласць заняла годнае 
месца ў сістэме нашай краіны».

Асобна кіраўнік дзяржавы спыніўся 
на праблеме кадраў: «Што тычыцца 
кадраў, тут у вас павінна быць ўласнае 
меркаванне. Таму што вы яшчэ і 
інспектар па Віцебскай вобласці і 
кантралюеце усё і ўся, што знаходзіцца 
ў вобласці, з'яўляецеся вачыма і вушамі 
Прэзідэнта, то ёсць у вас дваякая 
роля».

ян вайтовіч

Ратацыя «непапулярных» чыноўнікаў працягваецца. 22 
снежаня кіраўнік Беларусі Аляксандр Лукашэнка разгледзеў 
кадравыя пытанні і прызначыў Снарава Аляксандра Іванавіча 
- старшынёй Шумілінскага райвыканкама.

у раёне - новы кіраўнік

Цяпер адзін кіламетр па звычайных 
маршрутах на аўтобусах агульнага 
тыпу будзе каштаваць 550 рублёў, 
а ў аўтобусах у аўтобусах з мяккімі 
адкіднымі сядзеннямі 568 рублёў.

Рашэнне аб гэтым прыняў Віцебскі 
аблвыканкам 15 снежня.

Праезд на грамадскім транспарце ў 
Віцебску падаражэў да 4000 рублёў.

Кошт квіткоў на грамадскі транспарт 
у апошні раз паднімаўся ў жніўні 2014 
гады - з 3200 да 3500 рублёў. Цяпер іх 
кошт павялічылася на 14,3%.

Рашэннем Віцебскага аблвыканкама 
вызначана, што месячны праязны білет 
на аўтобус у гарадах з насельніцтвам 
менш за 50 тысяч будзе каштаваць 
153 тысячы рублёў, а праязны білет на 
дэкаду - 53 600 руб.

Акрамя таго, даражэе таксама і 

праезд у прыгарадных аўтобусах. 
Зараз адзін кіламетр на звычайных 
маршрутах на аўтобусах агульнага 
тыпу будзе каштаваць 550 рублёў, 
а ў аўтобусах у аўтобусах з мяккімі 
адкіднымі сядзеннямі 568 рублёў, 
на хуткасных маршрутах - 715 і 739 
рублёў, на дадатковых рэйсах - 742 і 
766 рублёў, на экспрэсных маршрутах 
- 825 і 852 рубля, адпаведна.

Правоз аднаго месца багажу ў 
залежнасці ад памеру абыйдзецца ў 
45, 90 або 180 рублёў за кіламетр. У 
сярэднім кошт праезду ў прыгарадным 
транспарце і правоз багажу 
павялічыўся на 12,5%.

Цэны на прыгарадныя аўтобусы 
апошні раз падымаліся ў сакавіку 2014 
года.

Алесь прыбярэжны

Падаражэў праезд у аўтобусах. На Віцебшчыне, у тым ліку і 
ў Шумілінскім раёне з 20 снежня павышаны цэны на квіткі ў 
грамадскім транспарце. Цяпер іх кошт павялічылася на 14,3%.

Пераднавагодні 
“сюрПрыз” 
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• Каб атрымліваць кожны 
нумар газеты «Cвітанак» 
паведаміце рэдакцыі аб 
гэтым – зрабіце бесплатную 
падпіску. Калі не жадаеце 
атрымліваць газету, то 
патэлефануйце. 

• Калі прачыталі  “Cві-
танак”, то калі ласка, 
перадайце знаёмым.

• Наша газета стала 
размяшчаецца на партале 
http://kamunikat.org, дзе 
зацікаўленыя грамадзяне 
могуць яе спампаваць са 
старонкі: http://kamu-
nikat.org/svitanak.html для 
далейшага выкарыстання 
яшчэ да з’яўлення газеты 
на паперы.

 

экАНАМічНы крызіС

БіяТлОН крыМіНАл

  пАМяцЬ

ПасПяховы дэбют
Наша шумілінская зямлячка Ганна Сола дэбюта-
вала ў жаночым спрынце на першым этапе Кубка 
свету па біятлоне ў шведскім Эстэрсундзе і заняла 
37 месца.

Лепшай беларускай 
біятланісткай стала Надзея 
Скардзіна, якая ў гонцы 
пераследу паднялася на 26-е 
месца.

 5 снежня на Кубку свету па 
біятлоне ў жаночым спрынце 
беларускія спартсменкі паказалі 
наступныя вынікі:

... 19. Д.Юркевіч (Беларусь) 
+1.10,8 (0-0)

... 29. Н.Пісарава (Беларусь) 
+1.30,7 (0-1)

... 37. А.Сола (Беларусь) +1.44,5 
(1-0)

... 56. Н.Скардзіна (Беларусь) 

+2.18,0 (3-0)
... 65. А.Дуборезова (Бела-русь) 

+2.26,3 (0-1)
... 87. И.Крыўко (Беларусь) 

+3.24,6 (2-1)
6 снежаня лідэрам беларускай 

зборнай стала Надзея Скардзіна, 
якая прайшла гонку пераследу 
без промахаў і з 56-га месца 
ўзнялася на 26-е. Дар'я Юркевіч 
(2 + 0 + 1 + 0) перамясцілася з 
19-га радка пратаколу на 41-ы, 
а Надзея Пісарава (0 + 1 + 1 
+ 2) - з 29-га на 43-ы. На жаль, 
Ганна Сола сышла з дыстанцыі 
перад першай агнявой мяжой. 

Здарылася непрадбачанае: нашу 
біятланістку на хаду зачапіла 
расійская спартсменка, у выніку 
чаго была пашкождана вінтоўка, 
якой немагчыма была страляць.

У выніку ў агульным заліку з 
беларусак лепшай з'яўляецца 
Надзея Скардзіна. У Эстэрсундзе 
лідэр беларускай зборнай 
займала 6, 56 і 26 месцы, што 
дазволіла ёй набраць 53 ачкі 
і размясціцца на 21-м радок 
агульнага заліку. Анастасія 
Дубарэзава - 29-я, Дар'я Юркевіч 
- 36-я, Ірына Крыўко - 40-я, 
Надзея Пісарава - 49-я, Ганна 
Сола - 61-я.

У агульным заліку жаночага 
Кубка нацый беларускі 
размясціліся на сёмым месцы.

Алесь прыбярэжны

Біятланістка з Шуміліна юная 
Ганна Сола годна прайшла сваю 
першую дарослую эстафету.

Жаночая зборная Беларусі 
па біятлоне правяла выдатную 
эстафету на этапе Кубка свету 
ў аўстрыйскім Хохфільцыне. 
Па-першае, нашы біятланісткі 
планамерна прайшлі ўсю гонку 
на ўпэўненым ўздыме. Па-

другое, практычна ўся каманда 
паказала амаль ідэальную 
стральбу.

Нацыянальны спартыўны 
партал by.tribuna.com так ацаніў 
эстафету нашай шумілінскай 
зямлячкі Ганны Сола.

"Па-добраму здзівіла Ганна 
Сола. 19-гадовая беларуска 
праводзіла першую дарослую 

эстафету і глядзелася вельмі 
годна. Ды і наогул: гэта 
была ўсяго другая гонка для 
ўчорашняй юніёркі пасля 37-га 
месца ў спрынце Эстэрсундзе. 
Напэўна, цяпер галоўная задача 
трэнерскага штаба не стамілася 
маладую біятланістку, а 
дазіравана нагружаць Ганну, каб 
тая магла перыядычна ў свой 
першы кубкавы год паказваць 
вось такія прыстойныя гонкі ".

Алесь прыбярэжны

Жаночая эстафета ў Хохфільцыне: Ганна Сола пака-
зала лепшую стральбу і чацвёртае час на лыжні

эстафета ганны сола

Навум Залманавіч пазнаёміў 
усіх прысутных з часткамі 
кнігі, распавёў аб ураджэнцах 
Сіроцінскага раёна, удзельніках 
Вялікай Айчыннай вайны, пра 
бацькоў школьных таварышаў, 
якія загінулі ў гады вайны.

Ваенныя старонкі гісторыі 
пакінулі глыбокі след у сэрцы 
аўтара.

Нагодай для сустрэчы стала 
і добраўпарадкаванне месца 
расстрэлу габрэяў у гады Другой 
сусветнай вайны на тэрыторыі 
пасёлка Шуміліна. На пахаванні 
ўсталяваны новы памятны знак, 
выкладзеная тратуарная плітка.

На знаку нанесеныя надпісы 
на трох мовах: беларускай, 
ангельскай і на іўрыце. "Тут 
19 кастрычніка 1941 былі па-

зверску расстраляны 376 яўрэяў 
мястэчка Шуміліна".

Навум Залманавіч падчас 
сустрэчы ўручыў дырэктару 
СШ №2 ім. А.І.Дубасарскага 
падзячны ліст за шэфскую 
працу над месцам масавага 
расстрэлу мірных жыхароў з 
ліку габрэйскага насельніцтва 
пасёлка, за захаванне памяці 
і праводзімую вялікую працу 
па патрыятычнаму выхаванню 
падрастаючага пакалення.

Навучэнцы і педагогі школы 
падзякавалі госцю за цікавую 
гутарку, уручылі кветкі і 
сувенір на доўгую памяць. 
Сустрэча завяршылася шэсцем 
на пахаванне, ускладаннем 
гірлянды Славы да падножжа 
абеліска.

Навум Залманавіч па традыцыі 
габрэйскага народа ўсклаў 
да памятнага знака камень. 
Навучэнцы школы таксама 
прынялі ўдзел ва ўскладанні 
каменьчыкаў да памятнага 
знака.

Хай будзе мір на зямлі і 
дадзеная страшная трагедыя 
больш не паўторыцца ніколі.

Пра гісторыю трагедыі 
яўрэйскага насельніцтва 
Шуміліншчыны ёсць інфармацыя 
ў Праекце «Галасы габрэйскіх 
мястэчак. Віцебская вобласць ».

 לש םימעה ןיב תוברתה ירשק חותיפ
סורלבו לארשי

Міжнародны цэнтр культуры 
«Ізраіль-Беларусь»

Габрэйскі культурны цэнтр 
«Мишпоха» (г. Віцебск)
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Уладзмір Амбросаў

У сярэдняй школе № 2 горпасёлка Шуміліна прай-
шла сустрэча з аўтарам кнігі "Гэта было ..." Навумам 
Гальдштэйнам. Чарговае выданне з серыі «Маё 
мястэчка» было прысвечана памяці яго землякам, 
сваякам – удзельнікам Другой сусветнай вайны.

ПрэзентаЦыя кнігі 
"гэта было ..."

У Віцебскай вобласці з 
вядомых кампаній не даплацілі 
ў бюджэт «Дзвінскі бровар» 
і вытворца гарэлачных 
вырабаў з Шуміліна «Славянскі 
прадукт».

Вытворчае ўнітарнае 
прадпрыемства «Славянскі 
прадукт» спецыялізуецца 
на вытворчасці і продажы 
гарэлачнай прадукцыі, увесь 
асартымент якой, вырабляецца 

на тыпавым сучасным 
абсталяванні па перадавой 
тэхналогіі.

У адрозненне ад дзяржаўных 
фабрык і заводаў, якія могуць 
разлічваць на пралангацыю 
тэрмінаў, канвертаванне 
ці нават спісанне такога 
роду даўгоў, прыватнікам 
на дапамогу не даводзіцца 
разлічваць. Адны вымушаны 
шукаць грошы (ужо з улікам 

штрафаў і пеняў) пад высокія 
працэнты, іншыя - рыхтуецца 
да працэдуры банкруцтва.

Прыкладна палова з 
прыватных кампаній, якія 
засталіся павінны бюджэту 
на гэты перыяд, прыпадае 
на Мінск. У Мінскай вобласці 
прэтэнзіі МПЗ ставяцца да 
кампаніям «Фрэліэйсэксім», 
«Белінтэртранс», «Амкадор-
Можа", вядомаму фермерскай 
гаспадарцы "Васілёк" і да 
футбольнага клуба «Тарпеда-
БелАЗ».

ян вайтовіч

няма чым ПлаЦіЦь Падаткі
Каля 2500 беларускіх прыватных кампаній не 
знайшлі да 1 лістапада грошай, каб цалкам 
заплаціць падаткі і плацяжы ў бюджэт. 

Супрацоўнікамі Шумілінскага 
РАУС за бягучы перыяд 2015 
года было складзена 18 
адміністрацыйных пратаколаў 
за гандаль алкагольнай 
прадукцыяй, з абароту 
канфіскавана 32,5 літра 
фальсіфікаваных спіртных 
напіткаў і 3636,3 літра 
самагоннай брагі.

Тым не менш, некаторыя 
жыхары раёна ўсё ж 
працягваюць вырабляць 
самагон і нават прадаюць яго. 
Так, тыдзень таму ў жыхаркі 
пасёлка Светласельскі было 
канфіскавана 20 літраў самагону, 
у жыхаркі аграгарадка Мікіціха 
– 10 літраў фальсіфікаванай 
спіртаўтрымліваючай вадкасці. 
За гэта жанчынам прыйшлося 
заплаціць штраф памерам у 20 
базавых велічынь.

Хочацца нагадаць жыхарам 
раёна, што за выраб моцных 
алкагольных напіткаў 
(самагону), паўфабрыкатаў 
для іх вырабу (брагі), а таксама 
захоўванне самагонных 
апаратаў згодна з арт. 12.73 
Кодэкса аб адміністрацыйных 
правапарушэннях пагражае 
штраф да 5 БВ з канфіскацыяй 
напіткаў, паўфабрыкатаў і 
апаратаў. За тыя ж дзеянні, 
здзейсненыя паўторна на 
працягу аднаго года пасля 
накладання адміністрацыйнага 
спагнання, пагражае штраф 
у памеры ад 5 да 30 БВ з 
канфіскацыяй названых 
напіткаў, паўфабрыкатаў і 
апаратаў.

Пагражае адміністрацыйная 
адказнасць і за набыццё 
самагону: штраф да 5 БВ.

Згодна з арт. 12.27 Кодэкса 
аб адміністрацыйных правапа-
рушэннях перамяшчэнне на 
тэрыторыі Рэспублікі Беларусь, 
а таксама захоўванне фізічнай 
асобай больш за пяць літраў 
алкагольных напіткаў, не 
маркіраваных ва ўстаноўпеным 
парадку акцызнымі маркамі 
Рэспублікі Беларусь або больш за 
пятнаццаць літраў алкагольных 
напіткаў без дакументаў, якія 
пацвярджаюць легальнасць іх 
набыцця, вядзе да накладання 

штрафу ў памеры ад 10 да 
100 базавых велічынь. Такія ж 
штрафы пагражаюць за выраб, 
перапрацоўку, захоўванне 
больш за пяць літраў нехар-
човай спіртаўтрымліваючай 
прадукцыі, этылавага спірту, 
а таксама больш за дзесяць 
кілаграмаў тытунёвай сыравіны.

Продаж фізічнай асобай, якая 
не з'яўляецца індывідуальным 
прадпрымальнікам, алка-
гольных напіткаў, у тым 
ліку ўласнага вырабу, пры 
адсутнасці прыкмет незаконнай 
прадпрымальніцкай дзейнасці 
вядзе да штрафу ў памеры 
ад 5 да 20 БВ з канфіскацыяй 
алкагольных напіткаў.

Выраб, уцягненне ў 
абарот фізічнай асобай 
фальсіфікаваных алкагольных 
напіткаў, перамяшчэнне іх, 
захоўванне і гандаль вядуць да 
штрафу ў памеры ад 100 да 200 
БВ.

Супрацоўнікі міліцыі ўдзячны 
тым жыхарам раёна, якія 
тэлефануюць у міліцыю і 
падказваюць, дзе і хто гандлюе 
незаконным спіртным. Так, у 
гэтым годзе паступіла 15 такіх 
інфармацый, большасць з якіх 
пацвердзіліся.  

Сяржук Горкі

18 адміністратыўных пратаколаў за гандаль  
алкагольнай прадукцыяй было састаўлена ў 
Шумілінскім раёне  з пачатку года. 

міліЦыя 
не сПыняе 

Паляванне за 
самагоншчыкамі

9 снежня ў міліцыю звярнуўся 
50-гадовы рабочы ААТ "Обальскі 
керамічны завод" з заявай 
аб тым, што выявіў знікненне 
гумавай лодкі са свайго 
хлява. Разам з плаўсродкамі 
зніклі і рыбалоўныя прылады 
з адзеннем. Крадзеж быў 

учынены неўстаноўленым 
зламыснікам як мяркуецца, у 
перыяд з 6 па 9 снежня.

Нанесеная шкода 
ацэньваецца ў 10,6 млн. 
рублёў. 10 снежня узбуджана 
крымінальная справа па частцы 
1 артыкуле 205 КК.

з хлява скралі лодку

У міліцыю звярнуўся 74 
гадовы пенсіянер з заявай 
аб тым, што ў перыяд 
напрыканцы лістапада 
невядомы зламыснік з вулляў, 
размешчаных каля дачнага 
дома па вуліцы Лясной, дом 23 
у вёсцы Мясаедава, здзейсніў 

крадзеж 157 кг мёду.
Урон, нанесены 

зламыснікам, оценьваецца ў 
13,5 млн. рублёў. Узбуджана 
крымінальная справа па ч. 1 
арт. 205 КК.

Сяргей Горкі 
па зводках УУС

скралі мёд
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БЕлАрУСЬ – рАСія

Но если та возвратилась в 
родные пенаты с триумфом, 
то Александр Лукашенко 
похвалиться плодами 
закончившегося 15 декабря 
московского визита вряд ли 
может. 

Были времена, когда он 
прилетал из белокаменной в 
приподнятом настроении, с 
договоренностями о кредитах и 
дешевых энергоносителях. 

Ныне же в актив, и то весьма 
условно, можно записать 
разве что одно — вопрос 
о размещении в Беларуси 
российской авиабазы 
отодвинут. 

пришлось подписать заяв-
ление «ниочем»

По итогам переговоров в 
Кремле президенты подписали 
совместное заявление, 
суть которого на сетевом 
сленге можно выразить как 
«ниочем». Например, «Беларусь 
и Россия договорились 
скоординировать усилия 
в Союзном государстве и 
Евразийском экономическом 
союзе по созданию допол-
нительных условий для 
увеличения объемов взаимной 
торговли и повышения деловой 
активности реального сектора 
экономик двух государств». 

Гениально! Раньше, надо 
думать, не координировали, 
а теперь наконец-то дого-
ворились координировать. 

«Судя по тому, что в итоговых 
публичных заявлениях не 
прозвучали слова «авиабаза», 
«нефть», «кредит», стороны 
по большому счету не 
договорились по ключевым 
вопросам», — заявил в 
комментарии для Nav-
iny.by минский аналитик-
международник Андрей 
Федоров. 

По его мнению, нет никаких 
гарантий, что через неделю 
спорные вопросы будут 
развязаны. Более того, трудно 
прогнозировать, в каком 
направлении пойдет развитие 
отношений — в сторону 
шлифовки договоренностей 
или в сторону конфронтации, 
отметил собеседник. 

Эксперт минского анали-
тического центра «Стратегия» 
Валерий Карбалевич, со 
своей стороны, предположил 
в комментарии для Nav-
iny.by, что правительствам 
могли делегировать такие 
вопросы, как условия выдачи 
кредита Евразийского фонда 
стабилизации и развития 
(ЕФСР), цена и объем поставок 
нефти в Беларусь в будущем 
году, судьба вывозных пошлин 
на нефтепродукты (Минск 
хочет целиком оставлять их в 
республиканском бюджете). 

В то же время, считает 
Карбалевич, «обмен кредита 
на авиабазу осуществить не 

удалось». 
По его мнению, утверждение 

пресс-секретаря Путина 
Дмитрия Пескова, что тему 
авиабазы президенты не 
затрагивали, звучит смешно, 
поскольку перед переговорами 
близкие к российскому 
руководству источники 
заявляли, что этот вопрос будет 
обсуждаться. 

«Вопрос авиабазы отодвинут, 
поскольку белорусская сторона 
ее размещения не хочет», — 
убежден Карбалевич. 

Украина, Сирия, Турция — у 
Минска свой интерес 

Явно не захотел Лукашенко и 
вербально поддержать Кремль в 
конфликте с Турцией. Путин был 
вынужден от себя обтекаемо 
заметить, что у Москвы и 
Минска близкие позиции по 
украинскому кризису и борьбе 
с терроризмом в Сирии. 

Ну, то, что Минск против 
терроризма, ежу понятно. 
А вот Турцию Лукашенко, 
находясь несколько дней назад 
в Ашгабате, подчеркнуто назвал 
«дружественной нам» и в целом 
призвал «не нагнетать», идти 
на уступки и компромиссы (из 
контекста вытекало: обеим 
сторонам). Ранее он принял в 
Минске ближайшего союзника 
Анкары — президента 
Азербайджана Ильхама Алиева. 

Поговаривают, что бело-
русский президент не прочь 
умножить лавры миротворца, 
заработанные на украинском 
кризисе, через предоставление 
площадки и для разруливания 
ближневосточной пробле-
матики. 

Этот номер вряд ли прокатит, 

однако факт то, что ссориться 
с турками, как и ранее с 
украинцами, белорусскому 
руководству (да и всему народу) 
абсолютно ни к чему. И с теми, и с 
теми у Минска хорошая торговля, 
взаимный экономический 
интерес, да и вообще — зачем? 
Беларусь — не империя, ей ни 
к чему доказывать крутизну 
через конфронтацию с другими 
странами, влезание в войны на 
чужих землях. 

Между тем прокремлевские 
комментаторы возмущаются, 
что на белорусском топливе 
летают самолеты и ездят танки 
«киевской хунты». Так что слова 
Путина о близких позициях по 
Украине — скорее попытка 
сделать хорошую мину. 

Продвигая экономический 
интерес Минска, Лукашенко 
сдержанно заметил: «Беларусь 
поддерживает и разделяет 
цели реализуемой в России 
программы импортозамещения, 
но эта программа ни в коем 
случае не должна ухудшать 
возможности и условия 
поставок белорусских товаров 
и услуг. Тем более что они 
закреплены как двусторонними 
соглашениями, так и нормами 
ЕАЭС». 

Здесь смысловой акцент 
падает на ту часть фразы, 
которая идет после «но». 
Минск недоволен, что рынок 
восточной соседки сужается для 
белорусского экспорта. Причем 
Россия не особо оглядывается 
на интеграционные догово-
ренности (справедливости ради 
отметим, что и для белорусского 
начальства они не священная 
корова). 

Авиабаза: клинч продол-
жится 

Таким образом, узел 
двусторонних противоречий 
президенты встречей 15 
декабря не развязали. 

У Москвы в руках сильные 
рычаги, чтобы продавливать 
авиабазу. Белорусское 
руководство подвесило проект 
бюджета на будущий год, видимо, 
не зная, как его наполнять, в 
частности потому, что мировые 
цены нефти упали ниже 
плинтуса предварительных 
расчетов. Так что получение 
кредита ЕФСР и энергетических 
субсидий — вопрос жизни и 
смерти «белорусской модели». 

Однако фишка белорусско-
российских отношений в том, 
что хвосту часто удается вертеть 
собакой. Во всяком случае, 
несомненно, что Лукашенко 
применит весь опыт такого 
рода, чтобы упираться против 
базы до последнего. А вопрос о 
ней может стать ребром уже на 
саммите ОДКБ 21 декабря. 

Поражение же в этом 
вопросе станет ударом не 
только по имиджу, но и по 
статусу полновластного 
хозяина страны (база окажется 
неуправляемым чужеродным 
телом, потенциально — с 
носителями ядерных зарядов), и 
по только-только вышедшим на 
плюс отношениям с Евросоюзом 
и США. Причем те именно за 
отказ от авиабазы могут дать 
кредит МВФ в три миллиарда 
долларов. 

Минск пытается удержать 
немыслимый геополитический 
шпагат. 

Александр класковский

В те минуты, когда в Кремле напряженно 
переговаривались президенты Беларуси и 
России, в Национальном аэропорту под Минском 
встречали морем цветов писательницу Светлану 
Алексиевич, вернувшуюся из Стокгольма с 
Нобелевской премией.

воПрос российской авиабазы отодвинут

"Я дзякую Швэдскай акадэміі 
за высокую ўзнагароду, якую 
ня маю права сабе прысвоіць, 
я разумею яе як паклон многім 
пакаленьням савецкіх людзей, 
якія яшчэ нядаўна жылі разам 
у велізарнай краіне СССР — 
марксісцкай лябараторыі 
сьветлай будучыні. Як паклон 
іх пакутам і іх болю. Яны 
сыходзілі ў нябыт у сталінскіх 
лягерах, на шахтах Магадану 
і Варкуты, атрымлівалі кулю ў 
патыліцу ў катавальнях НКВД, 
гінулі на франтах Другой 
сусьветнай вайны і іншых 
войнаў, якія вяла імпэрыя. 
Вялікая ідэя бязьлітасна 
пажырала сваіх дзяцей. Ідэям 
не бывае балюча. Шкада 
людзей.

 У перабудову мы марылі 
пра свабоду, а апынуліся 
ў зусім іншым пункце 
гісторыі. На постсавецкай 
прасторы замест свабоды 
расквітнеў аўтататалітарызм 
розных масьцяў — расейскі, 
беларускі, казахскі... Павольна 
і няўпэўнена выбіраемся мы 
з пад абломкаў «чырвонай» 
імпэрыі. Адна з гераіняў маёй 
кнігі «Час second-hand», у якой 
уся сям’я была высланая ў 
Сібір і там загінула, са сьлязамі 
на вачах сьпявала, калі мы 
сядзелі ў яе на кухні:

Утро красит нежным светом
Стены древнего Кремля,
Просыпается с рассветом
Вся советская земля...
Кипучая,
Могучая
Никем не победимая
Страна моя,
Москва моя,
Ты самая любимая...
Мінуўшчына не выпускала яе 

з сваіх драпежных абдымкаў. 
Яе навучылі верыць, у ёй усё 
яшчэ жыла тая дзяўчынка, у 
якой Сталін калісьці забраў усё, 
а яна ўсё роўна верыла. У што?

Я хачу расказаць пра маю 
краіну — Беларусь. У Менску 
ў аэрапорце, калі я ляцела 
ў Варшаву, да мяне падышлі 
дзьве маладыя дзяўчыны, 
яны плакалі: «Дзякуй вам! 
Разумееце, мы цяпер ёсьць! 
Цяпер усе ведаюць, дзе 
Беларусь!» Гэтую падзяку я 
перадаю ўсім вам. Пасьля 
жнівеньскага путчу 1991 
году, калі Беларусь атрымала 
незалежнасьць, ужо вырасла 
некалькі пакаленьняў. У кожнага 
зь іх была свая рэвалюцыя, 
яны выходзілі на Плошчу, яны 
хацелі жыць у вольнай краіне, 
іх зьбівалі, адпраўлялі ў турмы, 
выганялі з інстытутаў, звальнялі 
з працы. Наша рэвалюцыя не 
перамагла, але героі рэвалюцыі 

ў нас ёсьць.
Свабода — гэта ня хуткае 

сьвята, як мы марылі. Гэта — 
шлях. Доўгі шлях. Цяпер мы 
гэта ведаем.

Мы ўсе жывем у агульным 
сьвеце. Ён называецца 
— Зямля. У гэтым нашым 
сьвеце зрабілася няўтульна. 
Уключаеш тэлевізар, і там, 
захлынаючыся ад захапленьня, 
дыктар расказвае пра новыя 
вайсковыя самалёты, караблі... 
На расейскай, ангельскай і 
іншых мовах. Зноў наступіла 
эпоха барбарства. Эпоха сілы. 
Дэмакратыя адступае.

Узгадваюцца 90-я гады... 
Тады ўсім нам здавалася — і 
вам, і нам — што мы ўступілі 
ў бясьпечны сьвет. Я памятаю 
дыялёгі Гарбачова з Далай-
ламам пра будучыню, пра 
канец гісторыі... Сёньня ўсё 
гэта здаецца прыгожай казкай.

Цяпер мы сьведкі новай 
схваткі дабра і зла. Сьведкі і 
ўдзельнікі.

Што можа мастацтва? Мэта 
мастацтва — назапашваць 
чалавека ў чалавеку. Але калі 
я была на вайне ў Афганістане 
і цяпер, калі размаўляла ва 
Ўкраіне з уцекачамі з Данбасу, 
я чула, як хутка зьлятае з 
чалавека культура і выпаўзае 
пачвара. Выкрываецца зьвер... 
Але я пішу... працягваю 
пісаць... Пішу, як вучылі мяне 
мае настаўнікі, беларускія 
пісьменьнікі Алесь Адамовіч 
і Васіль Быкаў, якіх у гэты 
дзень я хацела б прыгадаць 
з удзячнасьцю. Як вучыла 

мяне мая ўкраінская бабуля, 
якая ў дзяцінстве чытала мне 
«Кабзара» Тараса Шаўчэнкі 
напамяць. Пішу, нашто? Мяне 
называюць пісьменьнікам 
катастрофаў, гэта няпраўда, я 
ўвесь час шукаю словы любові. 
Нянавісьць нас не ўратуе. 
Нас уратуе толькі любоў. Я 
спадзяюся...

На разьвітаньне я хацела 
б, каб у гэтай цудоўнай залі 
прагучала беларускае слова, 
мова майго народу:

У адной беларускай вёсачцы 

старая жанчына праводзіла 
мяне са словамі: "Хутка мы 
разыдземся з табой у розныя 
бакі. Дзякуй табе, што ты 
слухала мяне і панясеш маю 
больку людзям. Прашу цябе, 
калі пойдзеш, агляніся на 
маю хатку. Агляніся не адзін, 
а два разы. Другі раз чалавек 
аглядваецца не па чужынцы, а 
ўжо з сэрцам...”

Я хачу падзякаваць вам за 
ваша сэрца, за тое, што вы 
пачулі наш боль.”

“радыё Свабода”

10 снежня Святлана Алексіевіч атрымала 
Нобелеўскую прэмію па літаратуры з рук швэдскага 
караля Карла Густава ХVI. На банкеце ў Блакітнай 
залі Стакгольмскай ратушы першая беларуская 
нобэлеўская ляўрэатка згадала Адамовіча і 
Быкава і расказала сьвету пра Беларусь.

банкетная Прамова сьвятланы алексіевіч
ГАлОўНАя пАДзЕя
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пОСТСАвЕцкАя іНТэГрАцыя

кАрУпцыяіНТэрНэТ ГАНДАлЬ

На сайце kp.by зьявілася паведам-
леньне пра верагоднае затрыманьне 
былога міністра гандлю Валянціна 
Чаканава. Паводле выданьня, якое 
спасылаецца на старшыню КДБ 
Валерыя Вакульчыка, «Чаканавым 
займаецца Сьледчы камітэт».

Валянцін Чаканаў адпрацаваў на 
пасадзе міністра гандлю з 2009 году. 
Ён адзіны міністар з ураду прэм’ера 
Ўладзімера Кабякова, які ня быў 
наноў прызначаны пасьля выбараў у 
кастрычніку. З пасады міністра гандлю 
Валянцін Чаканаў быў адпраўлены ў 
адстаўку 17 сьнежня. 

Кіраўнік КДБ заявіў пра арышты 
былога намесніка міністра сельскай 
гаспадаркі Васіля Півавара і транспарту 
Яўгена Рагачова і бізнэсмэна 
Ўладзімера Япрынцава. Пра гэта 
паведамляе БелаПАН са спасылкай на 
старшыню КДБ Валерыя Вакульчыка.

Васіль Півавар і Яўген Рагачоў былі 
вызваленыя ад займаных пасадаў у 
адзін дзень, 4 сьнежня, з аднолькавай 
фармулёўкай: «у сувязі з учынкам, 
несумяшчальным са знаходжаньнем 
на дзяржаўнай службе».

Акрамя таго, Вакульчык пацьвердзіў 
факт затрыманьня намесьніка 
генэральнага дырэктара кампаніі 
«Трайпл» Уладзімера Япрынцава і 
паведаміў, што той абвінавачваецца ў 
махлярстве.

Інфармацыя пра затрыманьне 
Япрынцава зьявілася яшчэ ў жніўні, 
але да гэтага часу афіцыйнага 
пацьверджаньня гэтага факту не 
было.

Алег Грузділовіч

Арыштаваныя былыя мініс-
тар гандлю Валянцін Чаканаў 
і два намесьнікі міністра – 
транспарту Васіль Півавар 
і сельскай гаспадаркі Яўген 
Рагачоў.

масавыя 
арышты 

чыноўнікаў

По его словам, стоимость этих 
посылок намеренно занижается, 
сообщает БЕЛТА.

— Они оцениваются в 5, 10 
долларов… Хотя на самом деле 
фактическая стоимость совершенно 
другая, поэтому бюджет недополучает 
НДС, пошлины, — обосновал свою 
позицию Михаил Мясникович и 
рассказал, что за полгода белорусы 
получили 4,4 миллиона посылок из-за 
границы. — Я не против того, чтобы 
покупали это, но идет просто подлог 
фактической стоимости. Это позволяет 
уходить от таможенных пошлин, 
платежей и так далее.

Впервые идею брать налог с посылок 
из заграничных интернет-магазинов 
Михаил Владимирович озвучил летом 
этого года. Позднее Нацбанк поручил 
коммерческим банкам рассмотреть 
техническую возможность взимания 
дополнительного сбора с физлиц на 
этапе оплаты товаров по карточке 
банкам. Финансовые учреждения 
уведомили регулятор о том, что 
не имеют такой технической 
возможности.

«Я считаю, что это неправильный 
подход. Буду на этом настаивать. Ведь, 
когда мы приходим в магазин, на 
кассе пробивают НДС, и программное 
обеспечение срабатывает. Каждый 
покупатель уплачивает налог. У нас 
есть регистрация на каждую посылку. 
При ее вручении вполне можно этот 
вопрос решить», — заключил Михаил 
Мясникович и привел в пример ЕЭК, 
которая сейчас как раз рассматривает 
варианты пошлины для таких 
посылок.

Как напоминает FINANCE.TUT.BY, 
один из вариантов предусматривает 
освобождение от таможенных 

платежей товары, которые дешевле 
22 евро и весом ниже 1 килограмма. 
Посылки, которые попадают в диапазон 
22−150 евро и 1−10 килограммов, 
потребуют уплаты налога в размере 
15 евро. Согласно второму варианту, 
товары с таможенной стоимостью 
до 150 евро и весом не более 10 
килограммов будут облагаться сбором 
в 10 евро. Если таможенная стоимость 
посылок превышает 150 евро, а 
вес — более 10 килограммов, тогда 
сбор составит 10 евро плюс 30% от 
таможенной стоимости, но не менее 4 
евро за 1 кг веса.

– Михаил Мясникович – вообще очень 
«креативный» чиновник в деле изъятия 
денег у граждан, – летом, как только 
была озвучена новая идея, заявила 
«Салідарнасці» Тать-
яна Короткевич. 
– Он был одним 
из инициаторов 
декрета «о 
тунеядцах». Теперь 
еще придумал брать 
налог с товаров, 
которые граждане 
получают по почте 
из-за границы. 
Государство в 
условиях экономи-
ческого кризиса и 
снижения уровня 
доходов людей 
в очередной 
раз не находит 
ничего лучшего, 
чем решать за 
счет граждан 
проблемы, которые 
Мясникович и 
прочие «эконо-
мисты» сами же и 

создали.
 Реакция Байнета: «Уже не знают, где 

еще урвать из кармана населения»
Форумчане сразу же отреагировали 

на свежее заявление бывшего 
премьер-министра. Предлагаем 
избранное с открытой дискуссионной 
площадки talks.

«Скорее, это стоимость товаров у 
Мясниковича в стране намеренно 
завышается. Причем, самым наглым 
образом».

«Не пробовали качественную и 
дешевую продукцию производить?».

«Мясникович никак не может 
понять, что там, за границей, в РАЗЫ 
ДЕШЕВЛЕ».

«Господам мало на коттеджи и 
немецкие машины? Уже не знают, где 
еще урвать из кармана населения».

«Грустно, что они до самого конца не 
поймут, что никакие новые налоги их 
не спасут».

http://gazetaby.com

Председатель Совета Республики Михаил Мясникович будет 
продолжать настаивать на введении налога на покупки 
белорусов в заграничных интернет-магазинах: «Оценочная 
стоимость посылок из-за рубежа намеренно занижается».

…там, за граниЦей, 
в разы дешевле…

На саміце АДКБ абмяркоўвалася 
супрацьстаяньне РФ з Турэччынай. 
У гэтым пытаньні склалася 
супярэчлівая і трохі дзіўная 
сытуацыя. З афіцыйных заяваў МЗС 
краін-чальцоў АДКБ, саюзьнікаў 
Расеі, вынікала, што тыя займаюць 
пазыцыю нэўтралітэту. А Лукашэнка, 
выступаючы ў Туркмэністане, 
загаварыў нават пра памылкі РФ у 
гэтым канфлікце.

І вось саміт АДКБ нібыта сапраўды 
падтрымаў РФ у яе канфлікце 
з Турэччынай. Пра гэта заявіў 
прэзыдэнт Армэніі, якая старшынюе 
цяпер у арганізацыі, Серж Саргсян. 
Па выніках паседжаньня ён адзначыў: 
«Мы, як саюзьнікі Расеі, выказваем 
салідарнасьць і падтрымку пазыцыі 
Масквы па гэтым інцыдэнце».

Але тут ёсьць важныя нюансы. 
Інфармацыю пра такую пазыцыю 
на закрытай сустрэчы прэзыдэнтаў 
даў толькі Серж Саргсян. Вядома, 

што ў Армэніі даўняя гістарычная 
варажнеча з Турэччынай. Таму ягоная 
інтэрпрэтацыя можа быць не зусім 
аб’ектыўная. Астатнія прэзыдэнты на 
гэты конт прамаўчалі.

Па выніках саміту АДКБ была 
прынятая толькі заява «Аб 
супрацьдзеяньні міжнароднаму 
тэрарызму». У гэтым афіцыйным 
дакумэнце пра канфлікт Расеі з 
Турэччынай нічога не гаворыцца. 
Таму, відаць, падтрымка вельмі 
ўмоўная.

Ня менш знамянальным быў і саміт 
ЭАЭС. Справа ў тым, што з 1 студзеня 
2016 пачне дзейнічаць пагадненьне 
аб асацыяцыі паміж Украінай і 
Эўрапейскім Саюзам. Адным з ягоных 
элемэнтаў зьяўляецца зона вольнага 
гандлю. 16 сьнежня прэзыдэнт РФ 
Уладзімір Пуцін падпісаў указ аб 
прыпыненьні дзеяньня дамовы 
аб зоне свабоднага гандлю СНД з 
Украінай з 1 студзеня 2016 году.

Сытуацыя, калі адзін з чальцоў 
мытнага саюзу ў аднабаковым 
парадку ўводзіць эксклюзіўны 
гандлёвы рэжым зь нейкай трэцяй 
дзяржавай, дзіўная і абсурдная. 
Гэтая абсурднасьць выявілася яшчэ 
год таму, калі Расея ўвяла эмбарга на 
імпарт харчаваньня з ЭЗ. Што прывяло 
на практыцы да вялікага аб’ёму 
рээкспарту забароненых тавараў 
празь Беларусь, пэрманэнтных 
прэтэнзій з гэтай нагоды Масквы да 
Менску. Гэтае рашэньне РФ апрыёры 
праграмавала канфлікт паміж 
чальцамі ЭАЭС. Таму што, калі ў 
адной краіны-чальца мытнага саюзу 
існуе іншы гандлёвы рэжым з трэцяй 
дзяржавай, то дэ-факта мытны саюз 
ня дзейнічае, ён разбураецца.

Але Расея на гэтым не спынілася. 
У лістападзе Масква ўвяла забарону 
на імпарт харчовых тавараў з 
Турэччыны. І вось цяпер выходзіць з 
рэжыму вольнага гандлю з Украінай. 
Відавочна, гэта больш палітычнае 
рашэньне, чым эканамічнае, працяг 
расейска-ўкраінскага канфлікту 
іншымі мэтадамі.

Саміт ЭАЭС не падтрымаў Расею 
ва ўкраінскім пытаньні. Фармальна 
прынялі рашэньне пачакаць паўгода, 
паглядзець («правесьці маніторынг») 
якія будуць наступствы пагадненьня 
аб асацыяцыі паміж Украінай і ЭЗ, ці 
сапраўды эўрапейскія тавары праз 
украінскую тэрыторыяю будуць 
трапляць на рынкі краін ЭАЭС. І 
толькі пасьля гэтага прымаць нейкія 
захады.

Але аднабаковае рашэньне Расеі 
стварае глебу для новых беларуска-
расейскіх супярэчнасьцяў. Можна 
чакаць, што будзе адбывацца 
рээкспарт украінскіх тавараў у Расею 
празь Беларусь.

І тут узьнікае больш глябальнае 
пытаньне. Ці магчымы эканамічны 
саюз паміж краінамі ЭАЭС, калі 
нават паўнавартасны Мытны саюз 
ня можа эфэктыўна працаваць, ён 
разбураецца на вачах. Мытны саюз 
у параўнаньні з эканамічным саюзам 
— ніжэйшы ўзровень інтэграцыі. Дык 
калі нават ён працуе з такімі хібамі, 
то пра што можна казаць.

валер карбалевіч

Галоўная інтрыга самітаў АДКБ і ЭАЭС у Маскве 21 сьнежня 
палягала ў тым, ці патрымаюць саюзьнікі ваяўнічую лінію Расеі 
на ўцягваньне ў канфлікты з суседзямі.

саюзьнікі не Падтрымалі 
ваяўнічую ПазыЦыю расеі


